
Proces - verbal

al ~edintei de dezbatere publica organizata de catre Directia Asistenta Tehnica ~i
Juridica a Consiliului General al Municipiului Bucure~ti, Tn temeiul Legii nr.
52/2003 privind transparenta decizionala Tn administratia publica din data de
10.09.2009, orele 14,00, pentru Proiect de hotarare privind aprobarea
Planului Urbanistic Zonal - PUZ - Calea Vacare§ti nr. 295-303, sector 4.

$edinta a avut loc Tn Sala de consiliu, etaj III, cam 301 din Primaria
Municipiului Bucure~ti, B-dul. Regina Elisabeta nr. 47, sector 5.

Doamna Ticleanu Gladiola - Set serviciu Transparenta Decizionala
Buna ziua.
in conformitate cu prevederile art. 6 alin. 7 din Legea nr. 52/2003 privind

transparenta decizionala Tnadministratia publica, Primaria Municipiului Bucure~ti
a organizat ~edinta de dezbatere publica astazi 10.09.2009, Tn urma sesizarilor
facute de catre Asociatia Fo~tilor Proprietari din zona Lacului Vacare~ti, pentru
Proiectul de hotarare privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal-PUZ-
Calea Vacare§ti nr. 295-303, sector 4.

Au fost invitati:
- Domnul Arhitect $ef Gheorghe Patra~cu ~i domnul Victor Manea - Directia
Urbanism ~i Amenajarea Teritoriului - prezenti;
- Domnul consilier Horatiu Tica - Pre~edintele Comisiei de Urbanism ~i
Amenajarea Teritoriului din cadrul C.G.M.B. - absent;
- Doamna consilier Elena Cruceanu - Pre~edintele Comisiei Juridice ~i de
Disciplina din cadrul C.G.M.B. - absent;
- Domnul arhitect Florin Machedon - Pre~edintele Comisiei Tehnice de Urbanism-
prezent;
- Domnul Arhitect Sorin Gabrea - proiectant - prezent;
- Doamna Florentina Istode - beneficiar - prezent;
- Domnul Traian Pat - Pre~edintele Asociatiei Fo~tilor Proprietari din zona Lacului
Vacare~ti - absent, reprezentat de domnul Nan Cristian ~i domnul Dumitrescu

- -- - -- -- --- - --- - -

$tefan.

Doamna Ticleanu Gladiola - Set serviciu Transparenta Decizionala
Avand Tnvedere faptul ca, Asociatia Fo~tilor Proprietari din zona Lacului

Vacare~ti, nu a formulat obiectii concrete, Ie dam permisiunea acum ~i cuvantul
sa-~i exprime pozitia cu privire la elaborarea acestui proiect de hotarare.



Domnul Nan Cristian
Noi nu ne opunem beneficiarului, ~tim ca acea zona este neglijata de mult

timp ~i trebuie sa fie dezvoltata, dar problema pentru care noi am convocat
~edin'a publica, ar fi urmatoarea: in cadrul PUZ-ului este trecuta 0 suprafa'a de
807 mp., cu un statut juridic incert. Tinand cont ca zona Lacului Vacare~ti este 0

zona in care de 20 de ani proprietarii de teren sunt supu~i la diferite tipuri de
abuzuri, noi speram ~i acum sa intram in proprietatea terenurilor care ne revin de
drept. Avem proprietari, cum ar fi domnul Dumitrescu $tefan, care are 0 hotarare
juridica definitiva in care trebuie sa i se dea teren la schimb, in concluzie, vrem sa
~tim care este situa'ia cu cei 807 mp.

Pe site-ul Primariei, 99% nu au fost specifica'i, era trecuta numai legenda,
nici nu se putea vedea unde erau localiza'i, nu ar fi prima oara cand se intampla
acest fapt, au fost alte cazuri cand plan~ele erau complet negre, nevizibile, nu se
putea vedea nimic. De aceasta data, un alt domn Adrian Balteanu a scris un
mesaj in care a spus ca nu-~i poate formula nicio opinie, 'inand cont ca se
afi~eaza numai legenda, dar din pacate, se pare ca site-ul este nefunc'ional.

Doamna Ticleanu Gladiola - Set serviciu Transparenta Decizionala
Aici pot sa intervin eu ~i chiar pot sa va raspund la aceasta intrebare cu

privire la calitatea afi~arii plan~elor pe site. Din pacat, primaria are 0 caren'a
destul de mare la achizi'ii in domeniul aparaturii tehnice de ultima ora, condi'iile
de func'ionare fiind absolut precare din acest punct de vedere.

Am incercat sa rezolvam aceste probleme, ~i nu ~tiu daca v-a'i uitat la cele
mai noi proiecte de hotarare puse pe site, lucrurile s-au mai schimbat pu'in. Din
mers am corectat aceste neajunsuri.

Domnul Nan Cristian
Ave'i perfecta dreptate, s-a vazut ca au fost aduse imbunata'iri dar, din

moment ce un ceta'ean da un mesaj pe site-ul primariei ~i nu i se raspunde,
atunci degeaba este dat ~i ne a~teptam la 0 corectare, pentru ca este pe site
numai legenda PUZ-ului.

Doamna Ticleanu Gladiola - Set serviciu Transparenta Decizionala
Raspunsurile la comentariile primite pe site nu se vad, dar ce s-a putut

corecta, s-a corectat, avand in vedere tehnica de care dispunem la momentul
acesta.

Domnul Nan Cristian
Problema s-ar reduce, sa simplificam ~i sa revenim la problema celor 807

metri care sunt prevazu'i intr-o adresa a Direc'iei Generale de Dezvoltare ~i
Investi'ii ~i Planificare Urbana din data de 05.02.2009, cand situa'ia juridica
incerta va fi rezolvata pana ce PUZ-ul va fi prezentat Consiliului General al
Municipiului Bucure~ti. Am dori sa va intrebam, 'inand cont ca deja a fost supus
dezbaterii publice ~i ar urma implicit foarte rapid sa fie supus aprobarii Consiliului
General, sa va intrebam daca s-a solu'ionat aceasta lege juridica, a~a cum este
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prevazuta in adresa Direetiei Generale de Dezvoltare ~i Investitii ~i Planificare
Urbana, ~i care este acel act norn1ativcare a solutionat problema in cauza?

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Nu este vorba de act normativ. Nu ~tiu suta la suta exact, dar ~tiu ca

statutul juridic s-a rezolvat intre timp ~i in al doilea rand, in orice caz,
reglementarea pentru terenul respectiv era facuta absolut echivalent cu cererea,
cu reglementarea in adiacent, a~a ca nu era in niciun fel afectat sau defavorizat
acel teren care avea statut incert. Eu ~tiu ca aceasta problema a fost intre timp
rezolvata ~i trebuie sa verificam aceasta, bineinteles.

Domnul Nan Cristian
Asta va rugam ~i noi, speram ca acum sa ne dati un raspuns pentru ca

implicit a reie~it ca aceasta problema, daca s-a adoptat un act normativ, 0 lege
aprobata, noi nu suntem in cuno~tinta de ea.

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Aici beneficiarul ar trebui sa ne raspunda.

Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
Planul de reglementari urbanistice ~i ce ne-ati aratat dumneavoastra acum,

un extras din avizul de urbanism, este 0 propunere urbanistica. Suprafata de 800
mp., este 0 parte din propunerea urbanistica. Ulterior, la aprobare, beneficiarii au
prezentat inaintea demararii procedurilor proiectului de hotarare, 0 adresa data de
Primaria Sectorului 4, Serviciul Cadastru, data chiar in august 2009, aceasta ca
sa va fac cunoscut faptul ca dumneavoastra ziceti, sa nu fie posibil ca terenul
respectiv sa faca obiectul Legii nr. 18/1991, deoarece dumneavoastra reprezentati
pe cei care revendica sau cei care sunt proprietari. In acest caz, Primaria
Sectorului 4, ne spune clar ca identifica cele doua parcele care fac obiectul,
probabil mai departe la nivel de autorizatie, concesiune sau alte modalitati, ~i
spune a~a: pentru imobilul identificat ca strada Povestei nr. 58 cu adresa nr.
38424/07.08.2009 - Serviciul Cadastru - Primaria Sector 4. Din analiza planurilor
topografice, scara 1:2000 aflate in evidentele noastre, reiese ca terenul pentru
care folositi descrierea S2, face parte din terenul fostului imobil din str. Povestei
58, iar terenul pentru care folositi descrierea S4, face parte din terenul fostului
imobil Calea Vacare~ti nr. 301. Deci se face 0 identificare pentru cele doua
suprafete S2 ~i S4 care sunt propuse a fi concesionate, deci s-a facut
identificarea. Pentru terenul fostului imobil din strada Povestei nr. 58, nu figureaza
cerere de revendicare depusa in baza Legii Fondului Funciar nr. 18/1991,
republicata cu modificarile ~i completarile ulterioare. Pentru imobilul din Calea
Vacare~ti nr. 301, a fost emisa Dispozitia Primarului General nr. 467/1996. Prin
adresa de la Primaria Sectorului 4, se c1arificaregimul juridic al celor doua parcele
propuse a fi concesionate la alt nivel, la nivel de autorizatie de construire. Mai
avem 0 adresa, pe care va rog sa 0 notati, este cu nr. 689648/121507/2007,
emisa de Serviciul Nomenclatura Urbana a Directiei Evidenta Imobiliara ~i, ,
Cadastrala a Primariei Municipiului 8ucure~ti, pe care 0 citesc:
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"Urmare cererii dumneavoastra inregistrata la Primaria Municipiului
Bucure:;;ti (adresata domnului Banciu lon, unul dintre beneficiarii Planului
Urbanistic Zonal) sub nr.689648/2007 :;;i la Oirectia Evidenta Imobiliara :;;i
Cadastrala sub nr. 121507/2007 prin care solicitati compararea suprafetei de
teren situata la adresa po:;;tala Calea Vacare:;;ti 299 :;;i nr. 301-303 :;;i Intr. Bogza
nr. 1, sector 4, prin suprapunere cu suprafetele de teren care fac obiectul
dosarelor nr: 1064, 16692, 16693,16695,18761, 18935, 18947,23000,23794,
24242, 33685, 36147 :;;i 11004, conexat cu 38013/2000, va aducem la cuno:;;tinta
urmatoarele:

Urmare verificarilor efectuate potrivit evidentelor detinute pana in prezent,
precum :;;i din consultarea documentelor existente la dosarele mentionate, s-a
constatat ca imobilele la care faceti referire situate in Calea Vacare:;;ti nr. 299,
301-303 :;;i Intr. Bogza nr.1, sector 4, Bucure:;;ti, sunt distincte de imobile pentru
care exista notificari in baza Legii nr. 10/2001 pe adresa po:;;tala Calea Vacare:;;ti
F.N., la Primaria Municipiului Bucure:;;ti fiind inregistrate dosarele cu nr.
10064,16692,16693,16695,18731,18935,18947, 23000, 23794, 224242, 33685
:;;i 36147. Privind dosarul nr. 11004 conexat cu 38013/2001 solutionat prin
Oispozitia nr.5947/19.06.2006 a Primarului General al Municipiului Bucure:;;ti, va
precizam ca acesta se refera la imobilul nr. 297, fost nr. 299 pe Calea Vacare:;;ti.
Imobilul in cauza este distinct de imobilele ce fac obiectul solicitarii
dumneavoastra. " Este clara situatia juridica?

Domnul Nan Cristian
Am inteles ca la Zona S2, la adresa de imobil 5B, ar fi fara notificare :;;i la

S4 Calea Vacare:;;ti nr. 301, ar exista 0 notificare.

Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
Exista 0 Oispozitie de Primar General nr. 467/1996.

Domnul Dumitrescu Stefan
Vroiam sa va intreb, referitor la ceea ce ati citit, am inteles ca terenul de

800 metri este distinct de notificarile facute fara numar. Cum s-a realizat aceasta
identificare?

Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
Este 0 procedura pe care a facut-o Evidenta Proprietatii - Serviciului de

Nomenclatura Urbana care are in evidenta planurile vechi cadastra Ie :;;i planurile
actualizate :;;iprobabil, prin suprapunere au identificat, dar nu cunosc detalii.

Domnul Dumitrescu Stefan
Oeci dan:;;ii garanteaza aceasta identificare.
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Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
Sigur ca da, dan~ii fiind parte componenta In Comisia de Aplicare a Legii nr.

10/2001.

Domnul Dumitrescu Stefan
Vreau sa se consemneze faptul ca am din anul 2004 0 Hotarare

Judecatoreasca definitiva cu titlu executoriu care precizeaza ~i obliga Comisia de
Fond Funciar Sector 4, sa fiu pus In posesie pe vechiul amplasament sau pe
amplasamente similare. Din anul 2004 pana acum, nu a fost pusa In aplicare
pentru ca nu sunt terenuri similare. Tntot acest timp, au fost concesionate terenuri
~i terenuri ~i acum intentionati In continuare sa concesionati terenuri.

Doamna Ticleanu Gladiola - Sef serviciu Transparenta Decizionala
Dati-mi voie sa intervin, va rog, obiectul discutiei nu este concesionare de

terenuri ~i va rag sa ne limitam la obiectul dezbaterii noastre.

Domnul Dumitrescu Stefan
Noi ne referim la cei 800 mp. ~i toate, ca ~i pana acum la toate contestatiile

noastre, ne-am referit la ace~ti 800 metri, pe care dumneavoastra prin hotarare Ii
yeti concesiona, In timp ce exista cereri ~i hotarari judecatore~ti pentru acest
teren. Care este prioritatea dumneavoastra In al concesiona, In loc de a fi dat
cetatenilor prin hotarare judecatoreasca?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Asta nu hotara~te Planul de Urbanism. Este In afara subiectului. Planul de

Urbanism prevede 0 reglementare, ca este concesionat sau pus In posesie, nu
are nicio relevanta.

Domnul Dumitrescu Stefan
Aceasta hotarare cuprinde ~i concesionarea. Este 0 pracedura care se

aplica, se aproba planul, apoi se concesioneaza ca a fost aprabat planul?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Va rog sa ma lasati sa explic. 0 conditie a concesiunii este aceea de a fi

reglementat Intr-un plan de urbanism, atat, iar asta nu Inseamna ca va fi
concesionat sau ca pe terenul respectiv se construie~te conform regulamentului
de catre oricine dovede~te ca este titular pe un teren.

Domnul Dumitrescu Stefan
Oar este normal sa faci un plan pe un teren pe care nu II ai?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Este foarte normal ~i 0 sa trebuiasca sa Intelegeti la un moment dat ca,

referitor la urbanismulln Romania, daca vrem sa ajungem undeva la 0 dezvoltare
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normala, yom ajunge ~i la tipul acesta de reglementare, pentru ca aJungem la
istoria punerii in posesie.

Domnul Dumitrescu Stefan
Noi nu suntem de acord ~i oricum yom ataca aceasta hotarare, pentru ca

vad ca ne trimiteti la plimbare.

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Nu va trimite nimeni la plimbare, dar discutam Planul de Urbanism, nu

discutam concesiune aici. Noi care suntem aici nu avem nicio atributie pe zona
concesiunii.

Domnul Dumitrescu Stefan
Oar ati aprobat un plan pe un teren pe care dan~ii nu sunt proprietari.

Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
Oomnule Oumitrescu, cu tot respectul va spun ca, daca dumneavoastra

aveati 0 hotarare executorie impotriva primarului general sau a Consiliului General
care are in patrimoniu terenul respectiv, puteam discuta acest subiect, dar
dumneavoastra aveti 0 problema cu Primaria Sectorului 4. Cunoa~tem foarte bine
cine aplica legile f~ndului funciar. Tn concluzie, daca Primaria Sectorului 4 nu
crede de cuviinta sa puna 0 hotarare executorie in posesie, nu are nicio legatura
cu urbanismul.

Domnul Dumitrescu Stefan
Oa, ne referim la patrimoniul municipiului Bucure~ti, al carui statut nu este

reglementat, deci acel teren nu este in patrimoniul municipiului Bucure~ti, a~a ca
nu aveam de ce sa ma adresez fata de primar sau Consiliul General.

Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
La nivel de concesiune, probabil Evidenta proprietatii va stabili daca acest

teren este proprietate privata a municipiului Bucure~ti sau a Primariei Sectorului 4,
dar repet ce spune domnul arhitect ~ef: aprobarea documentatiei de urbanism, nu
inseamna aprobarea concesiunii. Este un regulament de urbanism care se
impune pe zona respectiva, se va face licitatie publica, se vor respecta prevederile
legale in vigoare.

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Se presupune ca dumneavoastra ati pnml acel teren, dar nu yeti putea

construi pe el fara documentatie de urbanism.

Domnul Dumitrescu Stefan
Asta nu este 0 problema grava.
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Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Sa eu zic ca e grava, caci in momentul cand se aplica 0 reglementare pe un

teren mai mare, se pot obtine ni~te conditii, terenul s-ar putea sa nu fie construibil.

Domnul Dumitrescu Stefan
Domnule Arhitect $ef, eu va spun ca exista un proces verbal la nivelul

subcomisiei de fond funciar, in care este propus ~i aprobat de majoritatea
membrilor subcomisiei de fond funciar acest teren ~i pentru a fi dat in
compensare.

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Eu va repet, puteti avea dreptate, eventual pot sa fiu de acord cu

dumneavoastra, dar nu va adresati cui trebuie. Aici dezbatem reglementarea de
urbanism.

Domnul Dumitrescu Stefan
Eu inteleg ca un plan de urbanism se face pe proprietatea ta.

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Un plan de urbanism se face indiferent de regimul proprietatii.

Domnul Dumitrescu Stefan
Nu vorbim de plan de detaliu?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
o documentatie de urbanism se face indiferent de regimul proprietatii ~i va

spun un amanunt daca doriti, Romania este singura tara in care este permisa
aceasta interventie a zonei private in planul de urbanism. in toata lumea civilizata
~i in Europa, planul de urbanism iI face autoritatea locala.

Domnul Dumitrescu Stefan
Acestea au fost obiectiile noastre fata de acest teren, avem zeci de cereri

de compensare, de hotarari judecatore~ti care nu sunt puse in aplicare pentru ca,
prin tot felul de metode sunt date terenurile in concesionarea altor intervenienti

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Daca considerati ca aveti dreptate, va adresati autoritatii in drept.

Domnul Nan Cristian
Domnule Arhitect $ef, vreau sa va spun ca in ziarul Evenimentul Zilei, a

aparut un articol in legatura cu un plan urbanistic la limita legalitatii, in care la
sfar~itul comentariului spunea ca, Comisia Tehnica de Urbanism a avizat pe
29.08.2009, iar la star~itul articolului, domnul Dan Trifu - pre~edintele Asociatiei
Ecocivica, a specificat ca in cazul in care 0 persoana va revendica terenul in
cauza, primaria este obligata sa-i dea teren la schimb.
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Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
E 0 confuzie. Domnul Trifu nu are calificarea sa se pranunte pe 0

asemenea speta.

Domnul Nan Cristian
Chiar dumneavoastra ati afirmat ca ~edintele Comisiei Tehnice de

Urbanism sunt publice, domnul Dan Trifu participa de obicei la ele, noi am intuit ca
s-a discutat acest aspect in cazul ~edintei ~i avem aici un extras.

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Nu ne putem baza pe afirmatii din presa, aici e yorba de 0 problema

juridica care nu poate fi tran~ata decat in cadrul autoritatii.

Domnul Nan Cristian
Avem ni~te extrase din inventarul domeniului public al municiupiului

Bucure~ti, figureaza decat strada Povestei fara a fi specificat numarul ~i a~ avea
rugamintea sa-mi confirmati daca acesta ar fi terenul sau nu.

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Trebuie sa va adresati Directiei Patrimoniu, pentru ca Directia de

Urbanism ~i Amenajarea Teritoriului nu are atributii.

Domnul Nan Cristian
V-am spus ca din articol reie~ea ca s-a discutat in cadrul ~edintei.

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Daca imi aratati articolul, dar repet ca nu ne putem baza pe ce se scrie in

presa, deoarece 80% din ce se scrie referitor la domeniul urbanismului, este, ori
fals, ori tendentios.

Domnul Sorin Gabrea - proiectant
Pe planurile pe care Ie aveti, respectiv extras din planul urbanistic general

~i plan~a de reglementare cu planul urbanistic zonal care este obiectul acestei
discutii, va rog sa constatati urmatoarele: peste ridicarea topogratica, a~a cum
exista in baza de date a municipalitatii, este suprapus cu linie albastru deschis,
conturul parcelelor pentru care exista titlu de proprietate ~i inregistrare la oficiul
cadastru.

Deci, atara de aceste opinii oficiale ale directiilor de specialitate din cadrul
Primariei capitalei ~i din cadrul Primariei 5ectorului 4, exista ~i 0 confirmare
oficiala a Oficiului de Cadastru. AI doilea lucru, va rag sa remarcati faptul ca
planul urbanistic zonal, se refera la trei terenuri mari, pentru ca eel mic la care
dumneavoasta faceti referire, identificat cu 54, este un singur teren iar celelalte
sunt compuse din mai multe parcele, care vor fi ansamblate probabil, in doua
terenuri marL Planul urbanistic zonal ~i plan~a de reglementare se refera doar la
aceste trei terenuri ~i va rog sa constatati faptul ca planul urbanistic zonal este
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corect intocmit. Sunt reperate corect, din punct de vedere juridic, parcelele
componente. Sunt reglementate transferurile de teren, cedarile catre proprietatea
publica in vederea realizarii, extinderii ~oselei din Calea Vacare~ti, a ~oselei din
Bogza ~i a strazii Povestei. Insist asupra faptului ca, reglementarea de urbanism
se aplica asupra parcelelor cuprinse in planul urbanistc zonal, indiferent de
regimul de proprietate al acestora. Implicit, asta inseamna ca acea parcela
pentru care nu exista 0 revendicare ~i care nu a fost nici inclusa in patrimoniu
privat al municipalitatii, beneficiaza de reglementarea acestui plan urbanistic
zonal. in continuare, ~ste posibil sa existe 0 concesionare daca din partea unuia
dintre vecini sau a altcuiva va exista 0 cerere in acest sens. instrainarea acestui
teren sau cocesionarea lui se va putea face numai in conditiile legii, aceasta
operatiune va face obiectul altei hotarari a Consiliului General, care tine cont de

---Ieglementarile acestui plan urbanistic- zona!, in sensu! ca ace! teren nu este
obiectul unui litigiu, unei exproparieri pentru utilitate publica, in consecinta, este
construibil. Prin urmare, insist asupra acestei chestiuni ~i anume: concesionarea,
vanzarea sau alta operatiune cu una din parcelele care sunt cuprinse in acest
plan urbanistic zonal, se va face in conditiile legii ~i va fi aprobata cu 0 alta
hotarare de consiliu.

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Eu nu sustin ca nu aveti dreptate, dar nu pot sa apreciez acum, in orice

caz, nu suntem noi aici investiti sa dezbatem aceasta problema, deoarece tine cu
totul de alt domeniu. Pe de alta parte, a~ face un comentariu la ce scrie in acest
articol: aceasta afirmatie este falsa, autoritatea locala reglementeaza teren,
indiferent daca este privat sau public, nu oricine face orice, pe terenul lui privat,
a~a cum se induce ideea in Romania.

Pe de alta parte, terenul acesta, de fapt este favorizat de aceasta
includere impreuna cu alte terenuri mai mari pentru ca indicatorii pot fi mai mari.
Altfel, daca ar fi exclus, categoric, nu ar reu~i sa obtina in nici un fel ace~ti
indicatori. Pana la urma, nu vad care este obiectul discutiei, daca ar fi cineva
interesat de acest teren, ar trebui sa fie fericit ca a fost inclus, pentru ca altfel, un
teren de suprafata aceea, nu poate obtine ace~ti indicatori, care oricum sunt cam
mari, dar s-a avut in vedere faptul ca se cedeaza domeniului public pentru
largirea strazii 0 suprafata de teren pentru ca parcajele nu se pot face subteran
din cauza panzei freatice, de fapt primele nivele sunt parcaje, n-ar intra in partea
construita, desfa~urata, utila. De fapt, indicatorul acela CUT ar fi mai mic decat
apare acum, in sensu I ca primele etaje sunt folosite ca parcaje. Cam acesta este
comentariul meu ~i nu inteleg nemultumirea dumneavoastra in acest caz, pentru
ca, aceasta problema nu 0 rezolvati aici cu noi, ci pe cale administrativa cu
Primaria Sectorului 4 ~i cu Primaria Municipiului Bucure~ti.

Domnul Nan Cristian
intr-adevar, am fi favorizati in masura in care, i s-ar restui terenul celui

care I-a revendicat, dar in masura in care va fi concesionat, pentru proprietarul in
speta nu este nicio favorizare, ca sa i se dea la schimb, de unde? Domnul
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oumitrescu $tefan a§lteapta de doi ani cu 0 hotarare judecatoreasca definitiva §li
_executorie§liF'rirnaria ii raspunde ca nu are terenurile respective.

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Repet, nu este problema noastra care suntem prezenti aici.

Domnul Nan Cristian
Noi avem numerele adreselor pe care domnul inginer Manea a avut

amabilitatea sa ni Ie dea §li ca sa ne putem formula un punct de vedere bazat pe
argumente solide, trebuie sa vedem aceste adrese pentru ca nu ne este clar al
cui este terenul. Este in patrimoniul Primariei Municipiului Bucure§lti sau apai\ine
de Primaria Sectorului 4?

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Proprietatea este numai a municipiului Bucure§lti, administrarea poate sa

fie la sector.

Domnul Nan Cristian
Implicit, ar trebui sa figureze in inventarul public al municipiului Bucure§lti,

pe Povestei este 0 singura strada.

Domnul Arhitect Set Gheorghe Patrascu
Nu exista 0 evidenta in acest moment, nu putem face 0 afirmatie

categorica. Din pacate §li din nefericire, patrimoniul primariei nu este finalizat.
Exista posibilitatea sa treaca in patrimoniul primariei in anumite conditii.

Doamna Ticleanu Gladiola - Set serviciu Transparenta Decizionala
Din cate §ltiu eu, acest inventar s-a facut cu ce s-a transmis de la sectoare

§li informatia a fost preluata ca atare.

Domnul Nan Cristian
Oar sunt terenuri in acele pagini A4, pe care vi Ie-am dat?

Doamna Ticleanu Gladiola - Set serviciu Transparenta Decizionala
Nu se vede capul de tabel ca sa va pot spune cu exactitate ce reprezinta,

daca sunt metri liniari sau altceva, dar trebuie sa vedeti in hotarare pentru ca,
aveti acces la ea, este informatie de interes public §li puteti sa accesati site-ul
primariei, nu este 0 problema §linici un impediment sa va edificati asupra acestei
informatii, in ce consta.

Domnul Victor Manea - Expert Serviciul Urbanism
Vreau sa anunt ca a intrat in sala §li proiectantul documentatiei de

urbanism, domnul arhitect Florin Machedon.
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Domnul Dumitrescu Stefan
o singura intrebare: De ce in cazul de fa~a,Direc~iaEviden~aProprieta~iia

identificat cu mare precizie ca terenul nu este revendicat? Noi avem adrese cu
terenuri in zona, in care raspunsul este de genul: sunt foarte multe solicitari in
zona fara numar ~i nu putem sa identificam daca sunt. Sa credem cumva ca este
o interven~iela nivel de direc~ie?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe p.Urascu
Nici nu vreau sa comentez aceasta afirma~ie, refuz sa discut acest

subiect, pentru ca nu este de competen~a mea ~i va rog sa discuta~i cu direc~ia
respectiva sau cu primarul general.

Domnul Dumitrescu Stefan
Oar nu intra in documenta~iaaferenta proiectului supus aprobarii?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Singura obliga~ie a unei documenta~ii de urbanism din punct de vedere al

con~inutului cadru este sa aiba specificat statutul juridic al terenului. Eventual,
daca nu este atacat de prevederi, in unele condi~iipot fi aprobate.

Domnul Dumitrescu Stefan
Daca acest statut juridic este stabilit in cadrul unei adrese false?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Nu este problema noastra, ci a justi~iei,aici discutam urbanism, nu situa~ia

juridica ~i nu avem airibuiii Tnzona regimului proprietatii.

Domnul Nan Cristian
A~ dori sa intreb beneficiarul, daca la una din cele patru suprafe~e,titularul

va fi pus in posesie, ar ceda drepturile pentru acele po~iuni? Daca in cazul in
care s-ar aproba puz-ul ~i va fi pus in posesie proprietarul, beneficiarul va fi de
acord cu acest lucru?

Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Daca se face in cooperare, se ob~in anumi~i indicatori, daca se face

separat, se ob~inal~ii.

Domnul Nan Cristian
in~eleg ca in masura in care beneficiarul nu are timp sa ceara

concesiunea ~i proprietarul va fi pus in posesie, atunci impreuna cu beneficiarul
va fi proprietarul acestui puz. Noi nu ne opunem zonei, deoarece domnul arhitect
~ef ~tie mai bine decat noi ca aceasta zona trebuie dezvoltata, dar pentru noi
proprietarii reprezinta cel mai mare abuz care a fost realizat de 20 de ani la
nivelul municipiului Bucure~ti.
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Domnul Arhitect Sef Gheorghe Patrascu
Dumneavoastra trebuie sa urmati calea legala, administrativa pentru a va

rezolva aceasta problema. Din punctul meu de vedere, va puteti opune inclusiv
aprobarii documentatiei sau sa atacati in justitie, dar opriti doar 0 dezvoltare, nu
altceva, pentru un timp, probabil. Din punct de vedere juridic, este 0 parere
personala, nu cred ca veti avea ca:;;tig de cauza in instanta, din punct de vedere
al anularii puz-ului

Domnul Sorin Gabrea - proiectant
A:;;a cum am mai spus, planul urbanistic zonal inseamna 0 reglementare

care nu da dreptul din momentul in care se aproba, el devine documentatie
publica, este proprietate publica. Aceasta documentatie nu da dreptul unui
investitor asupra parcelelor invecinate sub nicio forma. Prin urmare, dupa opinia
mea, nu exista temei pentru atacarea reglementarii. Eventuala hotarare a
consiliului privind concesiunea terenului, poate fi atacata.

Doamna Ticleanu Gladiola - Sef serviciu Transparenta Decizionala
Daca mai sunt ceva obiectii va rog sa vi Ie exprimati. Nu mai sunt? Avand

in vedere cele prezentate, declaram :;;edinta de dezbatere publica inchisa.

Tntocmit,
Consilier F. Dinu/~

14.09.2009 .;j7(J?~
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